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 Protokół z obrad 

XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo odbytej w dniu  

21 grudnia 2022 roku o godzinie 12.00 w sali OSP w Miedzichowie. 

 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz 

Kolecki, który powitał wszystkich zaproszonych gości, sołtysów oraz radnych w/g listy 

obecności  (listy stanowią załącznik do protokołu, lista obecności wygenerowana z systemu 

DSSS Vote stanowi załącznik nr 1 i 2. Na ogólną liczbę 15 radnych na sesji obecnych było 

13 radnych, wobec czego Rada może podejmować prawomocne uchwały.  

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przez Radę przyjęty 12 głosami „za” bez odczytania 

(załącznik nr 3).  

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który przedstawia się 

następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe (otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie 

protokołu z obrad poprzedniej sesji). 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania uchwał 

rady. 

4. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami Gminy Miedzichowo na lata 2023-2026. 

5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przystąpienia sołectwa 

Jabłonka Stara do udziału w programie „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 

6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie drogi krajowej nr 

92 w m. Bolewicko, gm. Miedzichowo. 

7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie drogi krajowej nr 

92 w m. Miedzichowo, Zachodzko, Stary Folwark, gm. Miedzichowo. 

8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Rady Gminy i Komisji na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie ustalenia gminnych kryteriów 

w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 do oddziałów 

przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Miedzichowo na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego, przyznania tym kryteriom liczby punktów oraz 

określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów. 

10. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie określenia kryteriów 

obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 do 

pierwszych klas szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Miedzichowo. 

11. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie określenia stawki za jeden 

kilometr przebiegu pojazdu  w Gminie Miedzichowo. 
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12. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zwolnienia Gminnego Zakładu 

komunalnego ul. Polna 1 w Bolewicach z obowiązku wpłaty do budżetu gminy 

nadwyżki środków obrotowych. 

13. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Miedzichowo na 2022 rok. 

14. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miedzichowo.  

15. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

16. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwały budżetowej na 2023 

rok. 

• Przedstawienie projektu uchwały. 

• Przedstawienie opinii RIO. 

• Przedstawienie opinii Komisji. 

• Dyskusja. 

• Głosowanie. 

17. Bieżące sprawy Rady. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Odpowiedzi na interpelacje. 

20. Zakończenie. 

 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakąś inną propozycję, jeżeli chodzi 

o zaproponowany na dzisiaj porządek obrad?  

 

W związku z brakiem propozycji Przewodniczący poinformował, że Wójt Gminy Stanisław 

Piechota złożył wniosek o dodanie do dzisiejszego porządku obrad 3 projekty uchwał,             

a mianowicie: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 13 grudnia 2022 r. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/310/2022 Rady Gminy 

Miedzichowo z dnia 14 września 2022 roku w sprawie przyjęcia trybu, zasad 

udzielania oraz sposobu rozliczania dotacji celowej dla spółek wodnych 

działających na terenie Gminy Miedzichowo realizujących zadania w zakresie 

wykonywania, utrzymywania oraz eksploatacji urządzeń wodnych oraz 

dofinansowania realizacji inwestycji ze środków budżetu Gminy Miedzichowo. 

3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2022. 

 

Przystąpiono do głosowania nad zmianą porządku obrad. 

 

Zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (załącznik nr 4).  

 

Następnie Przewodniczący przedstawił, jak będzie wyglądał porządek obrad po zmianach: 
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od punktu 1 do 12 porządek obrad pozostaje bez zmiany jeżeli chodzi o numerację i również 

o treść, natomiast potem następują trzy projekty uchwał zaproponowane przez Pana Wójta w 

kolejności jak zostały odczytane, czyli 12, 13, 14, a punkty następne pozostają bez zmian 

jeżeli chodzi o treść, natomiast są zwiększone numeracją o 3 punkty. 

 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

 

Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za” (załącznik nr 5).  

 

Przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

Ad.2 porządku obrad: Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Tadeusz Kolecki poinformował, że do biura rady nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani zapytanie, spytał czy ktoś na sesji chce złożyć takową.  

Z uwagi na ich brak przystąpił do realizacji punktu następnego. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania 

uchwał rady. 

Przewodniczący poprosił Wójta Gminy Miedzichowo Pana Stanisława Piechotę o 

przedstawienie informacji. 

Wójt powyższe informacje przedstawił w formie multimedialnej, natomiast forma papierowa 

stanowi załącznik do protokołu. 

Dodatkowe sprawy poruszone przez Wójta: 

- informacja, że Stowarzyszenie Uśmiech Pokoleń z Bolewic podpisał umowę w ramach 

dofinansowania z KOLD-u na budowę skateparku w Bolewicach – koszt około 240 tysięcy 

złotych, 

- informacja o dążeniu do współpracy szkoły w Miedzichowie ze szkołą polską w Dublinie w 

Irlandii w ramach wymiany młodzieży, 

- informacja o zebranych środkach na pomoc Ukrainie i pogorzelcom z Lubienia, 

- informacje dotyczące programu „Maluch+”. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Miedzichowo na lata 2023-2026. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Wykonawcę Programu Panią Martę Danielską: 

 

Program opieki nad zabytkami został opracowany na lata 2023-2026, był to długi proces, bo 

był opiniowany najpierw przez konserwatora zabytków. Był także na konsultacjach u Państwa 

i w takim oto stanie, mam nadzieję, że uda nam się go dzisiaj przyjąć.  

Przedmiotem programu jest problematyka ochrony dziedzictwa kulturowego gminy. Wynika 

to z ustawy o ochronie i opiece nad zabytkami. Przy tworzeniu programu także została 

zaktualizowana gminna ewidencja zabytków, która stanowi podstawę do opracowania takiego 

programu. W programie zostały przedstawione najważniejsze elementy tego dziedzictwa, 

informacje ogólne o gminie, historia gminy, obiekty, które są chronione, które są wpisane do 
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rejestru zabytków, cała podstawa prawna dotycząca opieki nad zabytkami, a także źródła 

finansowania programu. Program sporządza się na 4 lata, po 2 latach jest obowiązek 

sporządzenia sprawozdania i później na koniec programu trzeba sporządzić sprawozdanie z 

obowiązywania programu. 

 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

Radny R. Stasiak – czy przewidziane jest tym projekcie oznaczenie miejsc takich jak na 

przykład miejsce gdzie wytwarzało się brąz z epoki, również tam były jakieś odkrywki z 

epoki żelaza i czy chociażby te miejsca, gdzie takie minerały pozyskiwano, czy będą tam 

jakieś ustawione tablice, czy są jakieś ślady po tym działaniu? 

 

M. Danielczak - jednym z zadań jest właśnie takie, żeby wprowadzić najcenniejsze obiekty 

np. sieć szlaków, żeby utworzyć taki szlak, więc to była jako jedna z propozycji.  

Po prostu jest propozycja, żeby najcenniejsze obiekty, które żeby stworzyć na przykład z tego 

szlak jest o oznaczeniu wszystkich obiektów wpisanych do rejestru zabytków. To tutaj była 

taka informacja. 

 

Wójt – oczywiście w programie tego nie ma. To już jest zadanie nasze, gdzie możemy na 

bazie tego programu, gdzie mamy wpisane miejsca, które warto zobaczyć, odwiedzić, żeby 

działać i opisywać, więc to my sami możemy sobie wybierać i określać opis, czy to miejsce to 

cmentarz czy grodzisko, z którego wieku i tak dalej, więc to już, czy tak jak Pani 

zasugerowała włączyć to do funkcjonującego szlaku albo stworzyć nowy szlak z zabytkami 

gminy Miedzichowo. 

 

W związku z brakiem dalszych pytań, Przewodniczący poprosił o opinię Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji P. Tramowski poinformował, że ten projekt uchwały jak i pozostałe 

projekty procedowane na dzisiejszej sesji zostały zaopiniowane pozytywnie. 

 

Następnie przystąpiono do procedury głosowania, w wyniku którego uchwała została podjęta 

13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/326/2022 – załącznik nr 6. 

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przystąpienia sołectwa 

Jabłonka Stara do udziału w programie „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Insp. ds. pozyskiwania funduszy unijnych Alinę 

Frańską: 

 

Wymogiem uczestnictwa w programie Wielkopolska Odnowa Wsi 2020 plus jest podjęcie 

przez Radę Gminy uchwały w sprawie przystąpienia sołectwa do programu. Taką chęć 

zgłosiło sołectwo Jabłonka Stara, podejmując uchwałę zebrania wiejskiego 21 listopada 2022 

roku. Niniejsza uchwała upoważnia Wójta Gminy Miedzichowo do zgłoszenia tego sołectwa 

do programu. Uchwała ta jest niezbędnym załącznikiem do dokonania takiego zgłoszenia. 

Uczestnictwo w programie uprawnia sołectwa do wzięcia udziału w konkursach, które są 

ogłaszane przez Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/327/2022 – załącznik nr 7. 
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Ad. 6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie drogi 

krajowej nr 92 w m. Bolewicko, gm. Miedzichowo. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Kierownik RIOŚ Bogusławę Wajman: 

 

Projekt tej uchwały, jak też kolejnej dotyczy planów, jakie gmina powzięła w związku z taką 

długoterminową perspektywą przyciągnięcia na nasz teren jakiś inwestorów, bo te plany 

miejscowe są skupione na tym, aby stworzyć aktualną ofertę inwestycyjną związaną z 

wyznaczeniem terenu dotyczącej aktywizacji gospodarczej. 

Oba projekty uchwał dotyczą terenów, które są bezpośrednio zlokalizowane przy naszej 

drodze krajowej 92, co niewątpliwie jest argumentem, który mógłby skupić przedsiębiorców 

na tym obszarze, jednak z uwagi na to, że są to tylko i wyłącznie obszary, które nie mają 

żadnych planów, żadnych konkretnych założeń, nie mają infrastruktury, dlatego pierwszym 

krokiem, aby do tego dążyć jest przyjęcie tych uchwał wywołujących, bo to są tylko inicjacje 

tematów, są to tylko uchwały o przystąpieniu do sporządzenia takich planów. Od 

przystąpienia do finalizacji no może upłynąć kilka lat, bo mając taką uchwałę w ręce możemy 

procedować dalej. Możemy dokonywać dodatkowych uzgodnień, opiniować nasze 

potencjalne zamysły, a głównie chodzi o poczynienie kroków w Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad, aby ci wyznaczyli nam koncepcję dotyczącą rozwiązań 

komunikacyjnych, drogowych, które by obsługiwały dane tereny.  

Pierwszy z obszarów dotyczy obszaru Bolewicka, gdzie już mamy jeden plan miejscowy i 

chodziłoby o poszerzenie tego obszaru o dalsze tereny a obszar w Miedzichowie jest to teren 

również tutaj ulica Warszawska i dalej idąc również wzdłuż drogi krajowej. Więc, są to 

uchwały inicjujące, dające nam przepustkę do dalszego działania, skutkujące przyciągnięciem 

inwestorów na bazie powstałej wtedy oferty inwestycyjnej. 

 

Radny K. Kowalczyk - cieszę się, że wreszcie po jakimś długim czasie to nabiera rumieńców, 

a do młodych akurat chciałbym się zwrócić - widzicie, my pracujemy w ten sposób długo, 

długo mówimy o czymś, na to nie ma środków, są inne wydatki i nie od razu wszystko udaje 

się zrobić, także trzeba cierpliwości i stanowczości, przemyśleń. I wtedy to wszystko 

wychodzi. Tak wygląda praca, nie jak dzisiaj na sesji, bo my mamy troszeczkę cieplejsze 

rozmowy, czasem dość ostro na komisjach i to dopiero przygotowane wychodzi na sesji. My 

jeżeli chodzi o początki planu zagospodarowania przestrzennego, od lat chcieliśmy coś robić, 

ale nie było na to środków. Ja może wam powiem jak to wygląda. Bocian już dzisiaj też 

wygodny, on woli mieć przygotowane miejsce na zrobienie swojego gniazda, jak 

kombinować, gdzie zacząć inwestycje rodzinne. Tak samo mamy teraz problem ten ze 

żłobkiem, wy jesteście młodzi, żłobek owszem, potrzebny jest bardzo, ale jeżeli są problemy, 

że nie dostaniemy odpowiedniego słyszeliście dofinansowania, wtedy młodzi ludzie w wieku 

reprodukcyjnym będą w tym momencie zestresowani i znów nie będziemy mieli młodzieży, 

bo większe potrzeby będą, także to są dość skomplikowane problemy. Jeżeli coś się chce 

robić, to my musimy myśleć o was, a wy będziecie już musieli myśleć o tej dalszej 

przyszłości, bo to trochę często trwa. 

 

Radny P. Tramowski - ja rozumiem że koszty my pokrywamy, jeśli ewentualnie w 

przyszłości dojdzie do realizacji? 

 

B. Wajman - zakładamy, że będą to koszty naszego budżetu, nie jest to żadna uchwała, która 

jak wcześniej bywało jest inicjowana przez konkretnego wnioskodawcę. 
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P. Tramowski - jeszcze chciałbym dopytać, a czy to są duże koszty na przykład hektara na 

dzień dzisiejszy. 

 

B. Wajman - mamy taką wstępną kalkulację, że co do jednego planu, ale to też było no parę 

miesięcy temu około 15000 zł, ale to jest tylko plan, więc tych kosztów pośredniakach tak 

myślę, że dużo większymi kosztami będzie ta koncepcja drogowa. 

 

W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/328/2022 – załącznik nr 

8. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie drogi 

krajowej nr 92 w m. Miedzichowo, Zachodzko, Stary Folwark, gm. Miedzichowo. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/329/2022 – załącznik nr 9. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Rady Gminy i Komisji na 2023 rok. 

Przewodniczący powiedział, że Państwo Radni otrzymali plany pracy zarówno Rady, jak i 

Komisji. Jeżeli chodzi o Plan Pracy Rady, to tam są tylko kosmetyczne zmiany, a mianowicie 

2 skreślenia, ponieważ były to takie tematy już nieaktualne w 2023 roku. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/330/2022 – załącznik nr 10. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie ustalenia gminnych 

kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 do oddziałów 

przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Miedzichowo na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego, przyznania tym kryteriom liczby punktów oraz 

określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Dyrektor GZOS Elżbietę Oses: 

 

Do oddziałów przedszkolnych dzieci zamieszkałe na obszarze danej gminy przyjmowane są 

w ramach postępowania rekrutacyjnego i na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego 

brane są tak zwane kryteria ustawowe, natomiast kryteria wymienione w uchwale brane są 

pod uwagę na 2 etapie postępowania rekrutacyjnego. W przypadku, jeżeli dany oddział 

przedszkolny dysponuje wolnymi miejscami, a liczba kandydatów przewyższa liczbę 

wolnych miejsc. Jest to po prostu uchwała podejmowana na kolejny rok szkolny. 

 

Radny P. Tramowski - jaką mamy maksymalną ilość miejsc w obu szkołach dla tych 

maluchów?  

 

E. Oses - jeżeli chodzi o Zespół Szkół i Placówek Oświatowych w Bolewicach, to mamy 

miejsca na 3 oddziały przedszkolne, natomiast oddział nie może liczyć więcej niż 25 takich 
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maluchów. Jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową w Miedzichowie, to mamy miejsce na 2 

oddziały. W tym momencie mamy 2 oddziały 3-4 latki oddział łączony i 5-6 latki. 

 

P. Tramowski – na nasze potrzeby to starcza? 

 

E. Oses - Na dzień dzisiejszy tak, bo jeszcze mamy przedszkole niepubliczne Tęczowa 

Kraina, a tam w tym momencie mamy ok 104 dzieci. 

 

W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/331/2022 – załącznik nr 

11. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie określenia kryteriów 

obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 do 

pierwszych klas szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Miedzichowo. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Dyrektor GZOS Elżbietę Oses: 

 

Tutaj mamy troszeczkę inną sytuację, ponieważ uczniowie zamieszkali w obwodzie danej 

szkoły do klas pierwszych przyjmowani są tak powiedzmy z urzędu. Natomiast kandydaci 

zamieszkali poza obwodem danej szkoły są przyjmowani w ramach rekrutacji na podstawie 

kryteriów zawartych w uchwale, jeżeli dana szkoła dysponuje jeszcze wolnymi miejscami. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/332/2022 – załącznik nr 12. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie określenia stawki za 

jeden kilometr przebiegu pojazdu  w Gminie Miedzichowo. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Dyrektor GZOS Elżbietę Oses: 

 

Nastąpiła nowelizacja artykułu 39a ustęp 2 i 3 ustawy Prawo oświatowe. Ta nowelizacja 

zmieniła zasady zwrotu rodzicom kosztów poniesionych za dowóz dzieci niepełnosprawnych 

do szkół i przedszkoli. Jeżeli taki dowóz realizują rodzice, ustawa określa wzór, tak jak i 

poprzednio określała wzór z tym, że jednym składnikiem tego wzoru jest stawka za 1 km 

przebiegu paliwa, którą w drodze uchwały określa Rada Gminy, przy czym stawka ta nie 

może być niższa niż określona w przepisach ustawy o transporcie drogowym. Inaczej, stawka 

ta nie może być niższa niż stawka, jaką otrzymuje pracownik, który używa swojego 

prywatnego pojazdu do celów służbowych. Stawki, jakie w tym momencie przyjęliśmy w 

projekcie uchwały, są stawkami wyższymi, ale stawkami głównymi, jakie zakłada projekt 

rozporządzenia, które przypuszczamy, że wejdzie w życie na początku przyszłego roku. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/333/2022 – załącznik nr 13. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zwolnienia Gminnego 

Zakładu komunalnego ul. Polna 1 w Bolewicach z obowiązku wpłaty do budżetu gminy 

nadwyżki środków obrotowych. 
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Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś: 

 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, jeżeli zakład wypracuje na koniec roku nadwyżkę, 

jego obowiązkiem jest przekazać 50% wypracowanej nadwyżki na dochody budżetu gminy.  

Z uwagi na to, że zakład ostatnio nie miał swoich nadwyżek, ostatnie lata to była kwota 6000 

zł, dlatego proponujemy, żeby te środki swoje zainwestował w realizację zadań, które 

wynikają ze statutu Gminnego Zakładu Komunalnego. Konkretna kwota będzie po 

rozliczeniu roku 2022. 
 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/334/2022 – załącznik nr 14. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie rozpatrzenia skargi z 

dnia 13 grudnia 2022 r. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Grażynę Todwen. 

 

Przedmiotem skargi były zarzuty stawiane Wójtowi gminy Miedzichowo przez Panią A.W. w 

związku z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego za pośrednictwem usług danych przestrzennych, zgodnie 

z obowiązującymi przepisami prawa.  

Na posiedzeniu w dniu 19 grudnia bieżącego roku Komisja skarg, wniosków i petycji 

rozpatrywała zasadność wniesionej skargi przy udziale Pana Wójta oraz Kierownika 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska gminy Miedzichowo.  

Komisja dokładnie zapoznała się z treścią skargi oraz wyjaśnieniami złożonymi do sprawy 

przez Pana Wójta oraz Kierownika Referatu Infrastruktury i Ochrony Środowiska.  

Gmina Miedzichowo spełnia ustawowy obowiązek nałożony przez artykuł 67a ustawy z dnia 

27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Wójt gminy 

Miedzichowo utworzył oraz prowadzi w tym aktualizuje i udostępnia zbiór danych 

przestrzennych. Dane te obejmują wszystkie niezbędne elementy ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym. Dane są też udostępniane nieodpłatnie za pośrednictwem 

usług w infrastrukturze informacji przestrzennej. Udostępniony zbiór jest zgodny ze 

schematem aplikacyjnym określonym przez Rozporządzenie Ministra Rozwoju Pracy i 

Technologii z dnia 26 października 2020 roku w sprawie zbiorów danych przestrzennych oraz 

metadanych w zakresie z zagospodarowania przestrzennego. Prace w tym zakresie są 

zakończone, jest też możliwość pobierania zbiorów danych na stronie internetowej, która 

znajduje się na stronie Miedzichowa. Dodatkowo dla każdej uchwały znajdującej się w 

rejestrze taki plik można pobrać. Przygotowane pliki zostały wykonane poprawnie i 

przechodzą walidację. Zgłaszane usługi są każdorazowo weryfikowane i akceptowane przez 

organ nadzorujący.  

Wobec powyższego Komisja skarg wniosków i petycji uznała, że skarga w całości jest 

bezzasadna. 
 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/335/2022 – załącznik nr 15. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXV/310/2022 Rady Gminy Miedzichowo z dnia 14 września 2022 roku w sprawie 

przyjęcia trybu, zasad udzielania oraz sposobu rozliczania dotacji celowej dla spółek 
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wodnych działających na terenie Gminy Miedzichowo realizujących zadania w zakresie 

wykonywania, utrzymywania oraz eksploatacji urządzeń wodnych oraz dofinansowania 

realizacji inwestycji ze środków budżetu Gminy Miedzichowo. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Kierownik RIOŚ Bogusławę Wajman: 

 

Uchwała ta ma charakter stricte porządkowy w stosunku do przyjętej wcześniej uchwały 

wprowadzającej regulamin udzielania tych dotacji. Zmiany polegają na uszczegółowieniu 

terminów składania wniosków, jak też zawierania umów w trakcie całego roku budżetowego, 

tak, a nie ograniczać się jakimś terminem, po prostu chodzi o uszczegółowienie pewnych 

braków, które miały miejsce w poprzedniej głównej uchwale. 
 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 12 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/336/2022 – załącznik nr 16. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2022. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś: 

 

 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, jeżeli są zaplanowane wydatki w danym budżecie, 

a są jakieś przeszkody, które nie zostaną zrealizowane zgodnie z umową, należy to uchwalić 

jako niewygasające wydatki na rok 2022. 

Takimi wydatkami są: 

- przeprowadzenie prac geodezyjnych polegających na rozgraniczeniu nieruchomości 

położonych w obrębie geodezyjnym Silna Nowa, niewygasające wydatki są w kwocie 

5.904,00 zł. 

- opracowanie Programu Ochrony Środowiska dla gminy Miedzichowo na lata 2023-2027 to 

kwota 3321 złotych, i zgodnie z ustawą o finansach publicznych te wydatki muszą być 

zrealizowane do końca czerwca. Jeżeli nie będą zrealizowane, przechodzą już wtedy w budżet 

po stronie dochodów roku 2023. 
 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/337/2022 – załącznik nr 17. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Miedzichowo na 2022 rok. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Mirosławę Kuryś: 

 

Jak już Państwu przedstawiłam na Komisjach Rady w dniu 19 grudnia, dokonuje się 

zwiększenia planu dochodów i wydatków budżetu 2022 roku o kwotę 278.530,00 zł, z tego: 

w dziale 400 wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę dokonano 

zwiększenia planu dochodów o kwotę 675.000,00 zł zgodnie z wytycznymi Ministerstwa 

Finansów zmiana klasyfikacji budżetowej, która wcześniej była zaplanowana na dochody z 

tytułu dodatku dla podmiotów wrażliwych kwota 75.000,00 zł, dochody z tytułu sprzedaży 

paliwa stałego w ramach zakupu preferencyjnego dla gospodarstw domowych kwota 

600.000,00 zł.  

W dziale 700 gospodarka mieszkaniowa dokonuje się zwiększenia dochodów o 25.000,00 zł, 

są to dochody z tytułu sprzedaży samochodu strażackiego.  
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Następnym działem to jest dział 756 dochody od osób prawnych, osób fizycznych, innych 

jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, 

dokonuje się zwiększenia dochodów o 25.000,00 zł, są to zwiększone wpływy z tytułu 

podatku od środków transportowych od osób prawnych.  

W dziale 801 dokonuje się zwiększenia dochodów o kwotę 7.350,00 zł i to są zwiększone 

wpływy z wynajmu pojazdów kwota 5.000,00 zł, zwiększone dochody z tytułu najmu 

pomieszczeń w szkołach, odszkodowań oraz z rozliczeń ZUS kwota 2.350,00 zł.   

W dziale 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej dokonano zmniejszenia 

planów dochodów o kwotę 475.000,00 zł dochody z tytułu środków otrzymanych na wypłatę 

dodatku wrażliwego oraz ze sprzedaży i dystrybucji węgla, które zostały przeniesione do 

działu 400.  

Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza dokonuje się zwiększenia planów dochodów o 

kwotę 20.000,00 zł są to zwiększone wpływy z tytułu pobytu w Szkolnym Schronisku 

Młodzieżowym w Bolewicku.  

W dziale 921 Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego dokonuje się zwiększenia planu 

dochodów o kwotę 1.180,00 zł, są to wpływy z tytułu odszkodowania za szkodę wyrządzoną 

w obiektach świetlicy.  

Tak się przedstawia strona dochodowa.  

Jak już wspomniałam, tak samo kwotę wydatków zwiększam o 278.530,00 zł i: 

w dziale 400 wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz, wodę dokonano 

zwiększenia planu wydatków ogólnie o kwotę 646.180,00 zł zgodnie z wytycznymi 

Ministerstwa Finansów zmiana klasyfikacji przeznaczając na dodatek dla podmiotów 

wrażliwych w kwocie 46.180,00 zł, wydatki związane z dystrybucją i sprzedażą węgla to 

kwota 600.000,00 zł. 

W dziale Transport i łączność na utrzymanie dróg gminnych planuje się zwiększenie 

wydatków o kwotę 10.000,00 zł.  

W dziale 750 ogólnie dokonuje się zmniejszenia planu wydatków o kwotę 5.154,83 zł, z tego 

dokonano zmniejszenia wydatków o kwotę 24,83 zł wynagrodzenia i pochodne z tytułu 

programu Czyste Powietrze, przeznaczając do działu 900 gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, dokonano zwiększenia wydatków na obsługę dodatku wrażliwego o kwotę 

1.420,00 zł, dokonano zmniejszenia wydatków o kwotę 18.000,00 zł przeznaczając na 

utrzymanie dróg gminnych oraz utrzymanie zieleni i przenosząc do innych działów, 

zwiększono koszty promocji leasingu oraz koszty obsługi prawnej to kwota 10.000,00 zł, 

zwiększono wydatki Gminnego Zespołu Obsługi Szkół o kwotę 1.450,00 zł.  

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa dokonuje się 

zwiększenia wydatków o kwotę uzyskaną ze sprzedaży pojazdu, to jest kwota 25.000,00 zł na 

funkcjonowanie OSP, w szczególności zakup opału oraz paliwa i zwiększonych kosztów 

wyjazdów strażaków.  

W dziale 801 oświata i wychowanie dokonuje się zwiększenia wydatków o kwotę 48.300,00 

zł na zwiększone wydatki w szkołach, to jest 20.900,00 zł oraz wypłatę dodatku wrażliwego 

27.400,00 zł.  

W dziale pomoc społeczna 852 dokonałam ogólnie zmniejszenia kwoty 34,00 złotych, 

przenosząc do działu rodzina na składki z tytułu obsługi karty dużej rodziny.  

W dziale 853 jak już wspomniałam ogólnie dokonuje zmniejszenia planu wydatków o kwotę 

475.000,00 zł, to koszty sprzedaży dystrybucji węgla przez gminę oraz wypłatę dodatku 

wrażliwego, nastąpiło to w wyniku zmiany klasyfikacji.  

W dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza dokonuje się zwiększenia planu wydatków o 

kwotę 20.000,00 zł, są to koszty uzyskane z wynajmu w Szkolnym Schronisku 

Młodzieżowym przeznaczone na funkcjonowanie tego obiektu. 

W dziale 900 gospodarka komunalna ogólnie zmniejszono plan wydatków o kwotę 8.024,83 

zł: zwiększono koszty obsługi programu Czyste powietrze o 24,83 zł, zwiększono koszty 
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utrzymania zieleni w gminie o kwotę 8.000,00 zł, natomiast zmniejszono koszty energii 

elektrycznej o kwotę 17.000,00 zł i jak już wspomniałam w dziale kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego to został zwiększony plan wydatków o kwotę 18.180,00 zł 

przeznaczając na zakup opału i funkcjonowanie świetlic.  

Muszę Państwu powiedzieć, że dzisiaj rano jeszcze dokonałam zmiany, ale to w wydatkach 

bieżących, to nie ma wpływu na zmianę, tylko zwiększyłam wydatki majątkowe o kwotę 

6.000,00 zł przeznaczając na wykonanie lampy w Bolewicku, z uwagi na to, że procedura 

realizacji tego zadania się troszeczkę przeciągała. Fundusz Sołecki Bolewicka przeznaczył 

kwotę 17.500,00 zł, a zwiększyły się koszty, chcielibyśmy zrealizować to zadanie, 

dokonaliśmy zwiększenia o 8.000,00 zł. To nie wpłynęło ani na zwiększenie wydatków, to 

jest przeniesienie między działami.  

Tak się przedstawia zmiana budżetu na rok 2022. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/338/2022 – załącznik nr 18. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Mirosławę Kuryś: 

 

Jeżeli chodzi o zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 2022, to dokonuje się 

zmiany zgodnie ze zmianami wprowadzonymi w budżecie.  

Od ostatniej zmiany to było zwiększenie środków z tytułu dotacji otrzymywanych na 

realizację wypłaty świadczeń i uchwały przedstawionej przez chwilą, kwota dochodów 

ogólnie w Wieloletniej Prognozie została zwiększona o 468.523,22 zł, z czego dochody 

bieżące to kwota 443.523,22 zł, a dochody majątkowe to jest ta kwota ze sprzedaży pojazdu 

to jest 25.000,00 zł, natomiast kwota wydatków została zwiększona też w wysokości 

468.523,22 zł, z czego wydatki bieżące jak już Państwu powiedziałam, tutaj dokonuje zmian 

o te 6.000,00 zł, to kwota 462.523,22 zł, natomiast wydatki majątkowe o 6.000,00 zł. 

W wyniku wprowadzonych zmian nie uległ zmianie deficyt, który na dzień 21 grudnia 

wynosi dla budżetu gminy 1.981.873,55 zł. 

Po zmianach wydatki bieżące stanowią kwotę 28.573.291,97 zł, w tym wydatki na 

wynagrodzenia i pochodne to kwota 9.017.082,16 zł. Natomiast wydatki majątkowe to kwota 

11.182.740,96 zł. 

Tak się przedstawia ta strona wydatkowa. 

W wyniku wprowadzonych zmian uległy też zmianie wskaźniki wynikające z ustawy z 

artykułu 243 ustawy o finansach publicznych  to są minimalne kwoty.  

Tak to się przedstawia zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2022. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/339/2022 – załącznik nr 19. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Mirosławę Kuryś: 

 

 

Obowiązek sporządzenia Wieloletniej Prognozy Finansowej jest jedną z zasadniczych 
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zmian wprowadzonych ustawą z dnia 27 sierpnia 2009 roku odnoszący się do zagadnień 

gospodarki finansowej jednostek samorządu terytorialnego. Regulacja ta stwarza możliwość 

kompleksowej analizy sytuacji finansowej jednostki oraz możliwości oceny podejmowanych 

przedsięwzięć jednostki samorządu terytorialnego. Ma być instrumentem nowoczesnego 

zarządzania finansami publicznymi.  

W Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Miedzichowo zastosowano wzory załączników. 

To jest załącznik nr 1 i nr 2 zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Finansów, podstawą 

opracowania Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Miedzichowo jest projekt uchwały 

budżetowej na rok 2023, wartość planowana na koniec 3 kwartału 2022 roku, dane 

sprawozdawcze z wykonania budżetu gminy za lata 2021 i 2020 oraz wytyczne Ministra 

Finansów w sprawie oszacowania skutków finansowych projektowanych ustaw. Ostatnia 

aktualizacja nastąpiła 3 października 2022 roku w kolumnie pomocniczej dotyczącej 

przewidywanego wykonania roku 2022. Wprowadzone wartości zgodnie z aktualnym planem 

budżetu gminy na dzień przygotowania projektu z uwzględnieniem korekt w zakresie 

rzeczywistości wykonania budżetu 2022. 

Zgodnie z artykułem 227 ustawy o finansach publicznych zakłada się, że wieloletnia 

prognoza finansowa obejmuje okres roku budżetowego oraz co najmniej 3 lat kolejnych 

budżetowych. Z ust. 2 powołanego artykułu wynika, że prognozę kwoty długu, stanowiącą 

integralną część Wieloletniej Prognozy Finansowej sporządza się na okres, na który 

zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć zobowiązanie. Na dzień za podjęcia uchwały, spłatę 

zobowiązań przewidujemy do roku 2035 – na taki czasokres mamy zawarte zobowiązania. 

Jednym zobowiązaniem, z którym wchodzimy, to jest ostatni wykup obligacji w roku 2023. 

Wykup obligacji z roku 2010, to jest kwota 300.000,00 zł i planowana właśnie ta pożyczka 

Jessika, która była podjęta przez Radę Gminy na termomodernizację Szkoły Podstawowej w 

Bolewicach to jest kwota 50.000,00 zł. Rozłożenie tej pożyczki było dla budżetu jednym z 

elementów rozłożenia na czasokres, bo w tej pożyczce nie ulega zmianie wysokość 

uzyskanego oprocentowania, jakie gmina w związku ze spłatą ponosi.  

Tak się przedstawia Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2023 możemy powiedzieć do 

2035. Ja tu nie określam okresu, bo w razie jakby coś zaszło, potrzeba rozszerzenia, to trzeba 

zwoływać sesję.   

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, Wójt musi przedstawić projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wraz projektem budżetu do zaopiniowania do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i na podstawie wydanej uchwały składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z 5 grudnia gmina otrzymała pozytywną opinię odnośnie 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Miedzichowo. 

Można z tym się zapoznać, jest na BIP-ie. Są to dane, to co mamy w uchwale i w 

załącznikach, które są załącznikiem do uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXXVIII/340/2022 – załącznik nr 20. 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwały budżetowej na 

2023 rok. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Mirosławę Kuryś: 

 

Z uwagi na to, że Państwo otrzymali projekt budżetu zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych do 15 listopada 2022 roku, jednocześnie ten budżet został pozytywnie 

zaopiniowany przez regionalną, ale w międzyczasie nałożono na gminę inne zadania, które 

żeby można było zrealizować dokonujemy zwiększenia przez autopoprawkę i tak: projekt 
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budżetu gminy na 2023 rok Wójt przedłożył Radzie Gminy oraz przesłał do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu celem zaopiniowania w dniu 14 listopada 2022 roku. 

Projekt budżetu poddany został pod dyskusję wszystkich Komisji Rady, wyrażone opinie i 

wnioski wynikające z dyskusji nad projektem zapisane zostały w protokole posiedzeń 

wspólnych Komisji. Wspólna opinia o przedłożonym projekcie budżetu wypracowywana 

została przez te komisje, pozytywną opinię wydała również Regionalna Izba Obrachunkowa 

w Poznaniu, z którą zapoznani zostali radni oraz przedstawiona zostanie na sesji. Uwagi 

wyrażane w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu na 2023 rok oraz 

uzyskane dodatkowe informacje uwzględnione zostały już w przedstawionej autopoprawce do 

projektu uchwały budżetowej i dotyczyły wprowadzenia po stronie dochodów kwoty 

323.000,00 zł, z tego środki na dystrybucję i sprzedaż węgla kwota 300.000,00 zł, która nie 

była zrealizowana, z uwagi na zainteresowanie mieszkańców gminy nie możemy im nie 

umożliwić, że 5 stycznia ktoś przyjdzie do zakupu węgla, że nie będziemy mogli tego 

zrealizować. Oszacowaliśmy to jest na zakup gdzieś 150 t. Wiadomo, że może sesja później, 

zobaczymy, jak to będzie realizowane. Jak już Państwu wspomniałam, realizacja już jest w 

roku 2022, też zabezpieczyliśmy w pełnej wysokości środki, żeby móc zamówić ten węgiel, 

on może w całości nie spłynie do końca roku, ale żeby mieć tą furtkę wyjścia, dlatego 

proponujemy zwiększenie o kwotę 300.000,00 zł. 

Następnym to są wpływy z podatku od środków transportowych dokonuje zwiększenia o 

kwotę 16.040,00 zł oraz otrzymana dotacja z uwagi na to, że na początku grudnia została 

podpisana z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Poznaniu umowa o dofinansowanie na usuwanie azbestu, tutaj będzie dofinansowanie 

6.960,00 zł, natomiast wprowadzenie po stronie wydatków dokonuje się kwoty 413.000,00 zł, 

przeznaczając na wydatki na dystrybucję węgla jak już wspomniałam 300.000,00 zł, 

zwiększone planowane wydatki na usuwanie azbestu to kwota 23.000,00 zł. W pierwotnej 

wersji budżetu była kwota 7.000,00 zł, dlatego przy zainteresowaniu planujemy, żeby wejść 

w realizację zadania i dotrzymać terminów wynikających z umowy z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska, planujemy kwotę po stronie wydatków 30.000,00 zł, 

niewydatkowane środki na program cyfrowa gmina to jest kwota 90.000,00 zł i ona jest po 

stronie wydatków, natomiast ona zwiększa nam deficyt o tą kwotę, bo to są środki 

niezrealizowane. Otrzymaliśmy je w roku 2022, ale będą zrealizowane 2023 i dlatego 

musieliśmy dokonać tej autopoprawki.  

Ogólnie po przyjęciu autopoprawki i dyskusji nad tym projektem radni naszej gminy ustalili, 

że budżet na 2023 będzie stanowił po stronie dochodów kwotę 29.526.996,00 zł, natomiast 

wydatki są planowane w wysokości 30.953.936,80 zł. Powstały deficyt w wysokości, w której 

Państwo mieliście w projekcie budżetu była to kwota 1.336.940,80 zł, jak już wspomniałam, 

wzrósł o kwotę 90.000,00 zł, który planujemy sfinansować wolnymi środkami. 

Podstawowe dochody budżetu stanowić będą: subwencja oświatowa i wyrównawcza dla 

gminy to kwota 4.491.392,00 zł, dotacje, które otrzymuje gmina na realizację zadań 

zleconych to kwota 3.510.000,00 zł. Tutaj jest duży spadek z uwagi na to, że odeszły niektóre 

zadania zlecone takie jak wypłata 500 plus 300 plus, bo w roku 2022 realizowaliśmy wypłatę 

świadczeń 500 plus do miesiąca kwietnia. 

Pozostałe dochody w budżecie stanowią kwotę 14.005.254,00 zł, natomiast dochody 

majątkowe to kwota 7.520.350,00 zł. 

Szczegółowe źródła dochodów zostały przedstawione załączniku nr 1 do uchwały.  

 

Podstawowymi wydatkami to są wydatki, które się planuje w kwocie 30.953.936,80 zł, 

przeznaczając na: 

- wynagrodzenia i pochodne wynikające z umów, które 

realizujemy z pracownikami, to kwota 9.962.030,00 zł, 

- wydatki na wypłatę świadczeń dla osób fizycznych to kwota 2.225.348,00 zł,  
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- dotacje, które gmina wypłaca z budżetu to jest kwota 1.967.916,00 zł – tutaj największym 

wydatkiem jest dotacja dla niepublicznego przedszkola, jakim jest Tęczowa Kraina, to jest 

około 1.200.000,00 zł. 

Na obsługę długu w budżecie zaplanowane zostały środki w kwocie 80.000,00 zł, a pozostałe 

wydatki na funkcjonowanie i realizację zadań wynikających z ustawy o samorządzie 

gminnym to kwota 6.487.785,19 zł. W tym tutaj muszę wspomnieć do zadań własnych gminy 

należy utrzymanie dróg, utrzymanie straży pożarnej, bezpieczeństwa, zabytków i wszystkich 

innych zadań wynikających z ustawy.  

Wydatki majątkowe zaplanowano wysokości 7.801.194,00 zł. Szczegółowy plan wydatków 

stanowi załącznik nr 2 do uchwały budżetowej.  

Mogę tu wspomnieć, jeżeli chodzi o kwotę wydatków na co wydatki majątkowe w roku 2023 

gmina planuje zrealizować, to na zakup taboru autobusowego. Gmina przystąpiła, jak już 

Wójt wspominał, jesteśmy w związku Gminno-Powiatowym realizującym przewozy, to 

kwota 6.344,00 zł i ona obejmuje okres roku 2023 i 2024, gdzie jest wykazana w wieloletniej 

prognozie finansowej. 

Na drogi sołectwo Bolewice realizuje dalsze swoje zadanie to jest chodnik, ulica Tylna 

Bolewice. 

Następnym wydatkiem majątkowym jest opracowanie dokumentacji już wspomnianego tutaj 

żłobka, nie mamy jeszcze wypracowanego zupełnego zadania, to jest kwota 43.050,00 zł, 

zakup kserokopiarki do urzędu gminy 20.000,00 zł, zakup bram garażowych OSP 

Miedzichowo 60.000,00 zł, termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Miedzichowie tutaj są 

tylko środki, które gmina uzyskała z programu Polski Ład kwota 2.700.000,00 zł. Wiemy, że 

to zadanie już jest częściowo realizowane w roku 2022, gdzie pochłonęło już około 

120.000,00 zł - sama dokumentacja. W tej chwili już przystępujemy do realizacji 

przygotowań spraw związanych z przetargiem do realizacji tego zadania. 

Następnym wydatkiem to jest modernizacja oczyszczalni ścieków, tak samo z Polskiego Ładu 

kwota wynikająca z promesy to kwota 4.800.000,00 zł. 

Gmina podjęła uchwałę w sprawie dofinansowania osób fizycznych do wymiany źródeł 

ciepła, planujemy kwotę 10.000,00 zł. W roku 2022 4 mieszkańców skorzystało z naszej 

uchwały o dofinansowaniu tego zadania. 

Następnym zadaniem inwestycyjnym to jest zadaszenie świetlicy w Zachodzku w ramach 

funduszu sołeckiego kwota 10.000,00 zł i teraz zagospodarowanie terenu, wykonanie wiaty 

biesiadnej, pieca chlebowego, środki własne, jakie sołectwo Jabłonka Stara musi 

zabezpieczyć to kwota 5.000,00 zł. 

I ostatnim wydatkiem to jest budowa wiaty nad zalewem też w ramach funduszu sołeckiego 

to jest kwota 4.800,00 zł w Miedzichowie i zakup kontenera WC dla sołectwa Miedzichowo 

kwota 12.000,00 zł.  

Tak się przedstawiają szczegółowe wydatki majątkowe, które planujemy do realizacji. 

 

Jak już Państwu powiedziałam, dostaliśmy opinię pozytywną w sprawie projektu uchwały 

budżetowej i muszę Państwu powiedzieć, bo było pytanie o możliwości sfinansowania 

deficytu, mamy opinię pozytywną i mogę ją odczytać z uwagi na to, że ktoś mówi macie tyle 

pieniędzy, a tyle macie jeszcze niedoboru. 

Analizując możliwość sfinansowania planowanego deficytu budżetu gminy na 2023 rok, 

skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej ustalił, co następuje: w projekcie uchwały 

budżetowej na 2023 rok zaplanowane zostały dochody w tej pierwotnej wersji w wysokości 

29.203.996,00 zł oraz wydatki w wysokości 30.540.936,80 zł. 

Planowany deficyt w pierwotnej wersji, jak już Państwu mówiłam stanowił kwotę 

1.336.940,80 zł i z § 4 projektu uchwały wskazano, że źródłem pokrycia deficytu są wolne 

środki i tutaj w załączniku nr 5 projektu uchwały budżetowej, w którym są wykazywane te 

środki Regionalna Izba pozytywnie zaopiniowała, że na dzień złożenia projektu gmina 
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posiadała wolne środki w kwocie 2.516.918,32 zł, dlatego tu nie ma zagrożenia do realizacji 

tego projektu budżetu, który Państwu przedstawiłam.  

Jeżeli chodzi o Regionalną Izbę Obrachunkową projekt budżetu otrzymał opinię pozytywną, z 

paroma uwagami, ale to są uwagi kosmetyczne, np. mylnej klasyfikacji danego wydatku. Jest 

ona na BIP-ie.  

To jest projekt, który Państwu przedstawiłam na Komisji, dlatego teraz odczytam całość 

uchwały. Mogę państwu powiedzieć teraz i jak już wspomniałam, że § 1 uchwały budżetowej 

ustala się plan łączną kwotę dochodów budżetu na 2023 rok w wysokości 29.526.996,00 zł. 

Łączną kwotę wydatków 30.953.936,80 zł i jak już tam wspominałam te wydatki i jakie 

dochody z czego pochodzą i jak Państwo mieli w projekcie to wydatki majątkowe zostały 

zwiększone o te 90 zł i na wniosek Gminnego Zakładu Komunalnego został zwiększony plan 

przychodów i wydatków o kwotę 23.164,00 zł. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję odnośnie projektu budżetu na 2023 rok. 

 

Radny R. Stasiak: 

1. Czy planuje się czyszczenie stawów w Bolewicach?  

2. Problem braku słupa na osiedlu Leśnym za Wassermannem w stronę lasu, tam jest 

absolutna ciemność, a tam jest około 5 domów. 

3. Problem przepełnionych autobusów PKS. 

 

Wójt: 

jeżeli chodzi o budżet na 2023 rok, zawsze robimy na miarę naszych możliwości, a jak 

Państwo zauważyliście, że w trakcie realizacji budżetu i zakończenia  realizacji budżetu z 

roku poprzedniego zostają pewne środki i realizujemy pewne zadania. Nie wprowadzamy ich 

teraz, bo nie mamy gwarancji, że te pieniądze będziemy posiadać. Tutaj Pani Skarbnik 

wskazała inwestycje, które będziemy realizować, ale jeszcze nie wspomniała o drodze Stary 

Folwark, gdzie mamy te 980.000,00 zł i to też jest do realizacji. Trwa cały czas 

przygotowanie dokumentacji, więc w 2023 to zadanie też jest na 100% do realizacji. Oprócz 

tego, po ocenie sytuacji finansowej w 2023 roku, jeżeli będą następne rozdania z Polskiego 

Ładu, bo takie dofinansowania były na poziomie 90 czy 80%, to myślę, że warto z tego 

skorzystać i na pewno myślimy tutaj o byłej Łowieckiej, którą przejęliśmy i musimy w nią 

inwestować, żeby dalszy proces niszczenia nam nie następował. Następnie na pewno 

będziemy chcieli zrealizować i jeżeli będą dofinansowania na drogi, to tutaj mamy ten projekt 

Łęczno-Toczeń, żeby zakończyć ten proces drogowy, mówimy też tam gdzie dzieciaki są 

dowożone, więc to na pewno. Jeżeli pojawi się program zabytki, tutaj chcemy wejść w projekt 

związany z kościołem w Miedzichowie - zegar, który jest wpisany w rejestr zabytków, w tym 

naszym nowym programie też jest uwzględniony, czyli do 150.000,00 zł możemy 

wywnioskować jako gmina, a wtedy parafia występuje do nas o dotację, o te środki, które my 

pozyskamy z tego programu. Chcemy jeszcze drugi projekt napisać związany ze stacją w 

Lewiczynku, jeżeli będzie szansa na pozyskanie środków dość dużych, bo tam też 2, 3 

miliony to jest takie minimum, żeby doprowadzić tą stację do takiego użytkowania i takiego 

projektu jaki byśmy chcieli, więc to są te zadania, które przed nami są cały czas. Oczywiście 

jeżeli chodzi o realizację dojazdów do pól wnioski zostały złożone, czekamy na 

rozstrzygnięcia. Będąc w Piotrach na spotkaniu z mieszkańcami, bo tam zostało 400 m 

realizacji tej drogi, więc zaproponowałem, żeby mieszkańcy wnioskowali tutaj z urzędu, że w 

perspektywie na rok 2024 dokończyć to zadanie. Jeżeli chodzi o stawy, pojawiają się szanse 

na pozyskanie środków na zbiorniki retencyjne, których właścicielem jest gmina, a te stawy, o 

których Pan Radny Stasiak mówił, to jesteśmy ich właścicielami i też zastanawiamy się, żeby 

wejść właśnie w ich odnowienie, zabezpieczenie tych zbiorników retencyjnych. 
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Teraz na bieżąco staramy się kosić to wszystko, także tutaj staw przy drodze krajowej będzie 

do końca roku wykoszony, wyczyszczony, ale chcemy też pozyskać środki, żeby 

rzeczywiście te stawy na dłuższy czas już zabezpieczyć i przygotować do retencjonowania tej 

wody. Jeżeli chodzi o drogę w kierunku tej naszej ścieżki edukacyjnej wspólnej z 

Nadleśnictwem, tam będzie możliwość pozyskania środków z KOLDu. 

Dużo pieniędzy byśmy musieli wydać, żeby przygotować projekt związany z oświetleniem. 

Myślę, żeby bardziej iść w kierunku takim, gdzie będzie można pozyskać środki z KOLDu na 

solary. Następna kwestia, że Lwówek nie płaci za przewozy PKS. Dostaliśmy z biura związku 

regionalnego pisma, które zostały skierowane do Nowego Tomyśla, do Lwówka i również do 

Trzciela, bo Trzciel przymierza się przystąpić do tego związku, więc też by partycypował w 

kosztach przejazdu tych dzieci. Pani Sekretarz poświęciła cały tydzień, od rana przed 

odjazdem autobusu wyliczyła, jaka jest frekwencja. 

 

Sekretarz K. Łotecka: 

Rzeczywiście, z tego mojego poglądu wynika, że autobusy są przepełnione. Tej młodzieży z 

samych Bolewicach w zależności od dnia wsiada od 30 do prawie 50 osób. W związku z tym, 

jak autobus podjeżdża, to te dzieciaki niestety gdzieś tam były upchane i to jest fakt i ten fakt 

jest zgłoszony do związku. Zresztą on już jest potwierdzony gdzieś tam w związku z ilości 

zakupionych biletów, że faktycznie te autobusy są przepełnione. 

Związek pracuje nad rozwiązaniami, czyli jeśli gmina Nowy Tomyśl i, a głównie tutaj 

Lwówek, bo to młodzież z Lwówka, te autobusy najbardziej wypełnia i gdzieś tam może nie, 

że brakuje miejsca dla naszej młodzieży, ale faktycznie oni stoją i nie ma już na pewno miejsc 

siedzących dla nich. Jeśli Lwówek przystąpi, to związek się zastanawia nad puszczeniem 

kolejnego autobusu dodatkowego, a jeśli nie przystąpi, to ta młodzież nie będzie po prostu 

zabierana i wówczas te miejsca jakby z automatu zwolnią się dla naszej młodzieży, to 

wszystko ma się na przełomie miesiąca stycznia i lutego gdzieś tam zadziałać. 

 

Wójt: 

Zadania, które są na 100% do realizacji w przyszłym roku, to musimy zabezpieczyć na nie 

wkład własny. Wiadomo, dopiero będziemy przystępować do postępowań przetargowych. 

Jakie będą efekty tego, no, to zobaczymy, więc tutaj też musimy mieć w budżecie 

zabezpieczone środki i wszystko rozstrzygnie się w przyszłym roku. Dlatego proszę o 

zaakceptowanie takiego budżetu, jaki został przedstawiony przez Panią Skarbnik. Jest to 

optymalna możliwość na ten moment. 
 

Radny P. Tramowski: 

Ja mam tylko pytanie, jeśli chodzi o te inwestycje, które są budżecie, to będą na przykład 

szkoła w Miedzichowie termomodernizacja to jest jeden etap i w roku 2023 powinna być 

zrealizowana w całości. A co z budynkiem po restauracji czy też będziemy szukać środków? 

 

Wójt:  

Tak, jeżeli będzie Polski Ład, pojawi się nabór, to chcielibyśmy z tego skorzystać i też jeżeli 

będzie taka możliwość jednoetapowo, żeby tego nie rozbijać, ale no to wszystko zobaczymy, 

jakie będą środki zewnętrzne. Tak jak mówiłem planujemy od lutego spotkania wiejskie z 

mieszkańcami, kierownicy referatów będą ze mną jeździć i jeżeli chodzi o Miedzichowo to na 

100% padnie pytanie do mieszkańców, w jakim kierunku miałaby być adaptacja tego obiektu, 

czy zgadzają się z propozycją, którą Państwu już przedstawiałem, czyli sala wiejska, sala 

sesyjna, miejsce dla stowarzyszeń, kół gospodyń, żeby było osobne pomieszczenie, a górna 

część piętro na posterunek policji, a tamte, które byśmy pozyskali od posterunku policji, no 

możemy przeznaczyć na ośrodek zdrowia. Decyzja końcowa należeć będzie do mieszkańców. 
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Radny R. Poturnicki opuścił obrady sesji o godz. 13.40. 

 

W związku z zakończoną dyskusją Przewodniczący przeszedł do głosowania nad 

autopoprawką do projektu budżetu. 

Autopoprawka do projektu budżetu została przyjęta 12 głosami „za” – załącznik nr 21. 

 

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem budżetu na 2023 rok wraz z przyjętą 

autopoprawka, w wyniku którego uchwała została podjęta 12 głosami „za” i zarejestrowana 

pod Nr XXXVIII/341/2022 – załącznik nr 22. 

 

Przewodniczący złożył gratulacje Wójtowi Gminy Miedzichowo. 

 

Ad. 20. Bieżące sprawy rady. 

 

Z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu Przewodniczący przeszedł do realizacji punktu 

kolejnego. 

Ad. 21. Wolne wnioski i informacje. 

Radny R. Stasiak:  

1. Dawna A2 - odcinkowy pomiar prędkości.  Są zbierane podpisy. 

2. Chodnik od Państwa S. do ulicy Młyńskiej i sprawa ścieżki rowerowej. 

3. Pieniądze na ewentualny zakup samochodu dla straży pożarnej – zabezpieczenie 

pieniędzy.  

4. Pieniądze dla spółki wodnej. 

5. Planowanie drogi do Chmielinki i Lipki. Na Chmielinkę słyszałem, że ma być 

dokończona w 2023 roku, natomiast czy jest taka możliwość, że to się zrobi na Lipkę? 

6. Przedłużenie drogi leśnej z Bolewic do szosy na Nowy Tomyśl tej nowo zrobionej tam 

300 m zostało.  

7. Czy będzie robiony rów przy ulicy Szkolnej, czyli ten cały spływ?  

 

Wójt: 

Jeżeli chodzi o ten odcinkowy pomiar prędkości, dzisiaj spotkałem się z Panem Ł. P., zbierają 

podpisy, mają już około 40. Jeżeli te listy z podpisami wpłyną do nas, stosowne pismo będzie 

do Inspekcji Transportu Drogowego wysłane z prośbą o realizację. 

Jeżeli chodzi o tą ścieżkę między Państwem S. do ulicy Młyńskiej, stosowne pisma już były z 

naszej strony wysłane i czekamy, bo były bez odpowiedzi, chociaż deklaracja padła, że jeżeli 

gmina przekaże jakąś część swojego udziału w formie na przykład tej kostki, którą mamy, no 

to do tego się będą przymierzać.  

Jeżeli chodzi o przekazanie tego samochodu, nowy samochód - oczywiście na razie 

zapomnijmy powiem brutalnie, musimy pamiętać o autobusie szkolnym, ponieważ tutaj 

mamy problem, a jeżeli chodzi o samochód dla OSP Bolewice to tylko czekamy na sygnał od 

Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Tomyślu. Ustalenia były takie, że oni w tym roku 

nawet pieniędzy nie chcą, tylko żeby te pieniądze otrzymali za ten samochód przyszłym roku. 

Jak tylko będą mieć nowy samochód u siebie, to nam go przekażą. 

Jeżeli chodzi o spółki wodne, to tutaj uchwały wywołaliśmy i zabezpieczyliśmy 2,5 tysiąca zł. 
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Jeżeli chodzi o drogę na Chmielinkę, to podczas spotkania z Panem Starostą, ten temat został 

wywołany, oni to planują kontynuować, ażeby dojechać do Bolewic, żeby było to połączone.  

Ulica Leśna, ale to już jest gmina Nowy Tomyśl, pisma z naszej strony i prośby do władz 

Nowego Tomyśla były wysyłane, ale nie mamy żadnej reakcji. Dobrze by było, żeby 

mieszkańcy Nowego Tomyśla czy sołtysi z tamtej strony gminy zaczęli też interweniować u 

Burmistrza.   

Ul. Szkolna - rów, to również zostało zgłoszone do budżetu, żeby to Nowy Tomyśl czy 

powiat nowotomyski przyjął. 

Musimy się nauczyć cierpliwości w tego typu działaniach. 

 

Radny K. Kowalczyk –  

Zostali dzisiaj zaproszeni młodzi ludzie. Mieliśmy dość ważną sprawę, chociaż komuś może 

się tak mimo chodem wydać, że zatwierdzanie planów rozwoju naszej gminy to jest taki tylko 

drobiazg, ale od kilkunastu lat prosiłem o to, żebyśmy przemyśleli, znaleźli na to środki i 

zaczęli coś robić. Dzisiaj jestem szczęśliwy, że wreszcie podejmujemy jakąś konkretną 

uchwałę w tym temacie. Dowiaduje się, że w nie odpowiednim momencie mówię, czy ja bym 

mógł to przekazać tym młodym naszym następcom to teraz w tej chwili, co przekazałem 

półtorej godziny wcześniej? A 14 lat mówiłem o robieniu jakiś planów zagospodarowania, 

żebyśmy mogli ściągnąć jakieś podmioty na nasz teren. 

 

Ad.22. Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący poinformował, że z uwagi na brak interpelacji przechodzi do realizacji 

punktu następnego porządku obrad. 

 

Ad.23. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Rady Pan T. Kolecki stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamyka obrady XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo o godz. 14.24. 

 

Protokołowała: J. Agaciak 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Tadeusz Kolecki 

 

 


